
 
 

   
 

 

    
 
 

Kallelse Kommunala pensionärsrådet 
 
Tid: Måndag den 13 november kl. 13:00 
Plats: Östra Roten kommunhuset i Lilla Edet 
 
        Ärenden  Föredragande  

Formalia 
1 Upprop 

 
  

2 Val av justerare samt fastställande av tid för 
justering 
 

  

3 Godkännande av dagordning 
 

  

4 Genomgång av föregående mötesprotokoll 
 

  

Informationsärende 
5 Information: Presentation av ”NYA” 

frivilligsamordnaren 
 Jenny Henningstam 

Björnfoth 
Samordnare 
Kl. 13:05 

6 Information: AMEs servicetjänster  
 
 

 Lotte Mossudd 
Sektorchef 
Kl. 13:15 
 

7 Information: IVOs granskning av 
äldreomsorgen 
 

 Lotte Mossudd 
Sektorchef 

8 Information om rutiner för biståndsbedömning   Lotte Mossudd 
Sektorchef 
  

9 Information från rapporten "Folkhälsan i 
åldersgrupp 65+ i Lilla Edets kommun" 
 

 Sofia Enström 
Folkhälsoutvecklare 
Kl. 14:20 
 

10 Sammanträdesdagar 2024   
 

11 Skriftlig information från verksamheten 
 

  

12 Information   
 

 
                   

Julia Färjhage 
Ordförande 
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Datum: måndag 11 september 2023 
Tid: 13:00-14:00 
Plats: Östra Roten 
Justeringsdag: onsdag 13 september 2023 
Paragrafer: 22-27 
Utses att justera: Birgitta Foxér, SPF – seniorerna Lilla Edetbygden 
 
 
Underskrifter: 
Sekreterare  
  Birgitta Andersson 
 
Ordförande  
 Julia Färjhage 
 
Justerare 
 Birgitta Foxér, SPF – seniorerna Lilla Edetbygden 
 
 
 
 Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits via anslag. 
Organ Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum  2023-09-11 
Datum då anslaget sätts upp Datum då anslaget tas ner 
2023-09-13  2023-10-06 
Förvaringsplats för protokollet: Sektor kommunledning 
Underskrift: 
 Birgitta Andersson  
  
  

12



 
 

Kommunala pensionärsrådet protokoll 2023-09-11 
 

 
 

 
 
Beslutande 
Julia Färjhage (C) 
Lorentz Lindell (SD) ersätter Zara Blidevik (M) 
Andreas Freiholtz (SD) ersätter Mona Dieng (S) kl.13:00-13:05 
Mona Dieng (S) kl.13:05-14:00 
Åke Bark (PRO Lilla Edet) 
Ingelie Karlsson (PRO Lilla Edet) 
Lennart Eriksson (PRO Lilla Edet) ersätter Lars Westman (PRO Lödöse/Nygård) 
Kerstin Wehlin Jacobsson (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden)  
Angela Hendry (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) 
Birgitta Foxér (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) 
 
 
Övriga närvarande 
Ersättare 
Andreas Freiholtz (SD) kl:13:05-14:00 
Frej Dristig (SD) 
Jan-Erik Pettersson (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) 
Gull-Britt Liljekvist (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) 
 
Tjänstepersoner 
Birgitta Andersson, nämndsamordnare 
Johan Stigh, verksamhetsutvecklare §§24 
Andreas Pettersson, It-bibliotekarie §§ 25 
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Kommunala pensionärsrådet protokoll 2023-09-11 

 
§ 22 

Godkännande av dagordning 
 
Utgående ärende: 
Ordföranden informerar att ärende sex, information från folkhälsorapporten utgår på 
dagens sammanträde och kommer tas upp vid kommande sammanträde. 
 
 
Beslut 
Dagordningen med ordförandens tillägg godkänns. 
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§ 23 
Genomgång av föregående mötesprotokoll 
 
Sammanfattning 
Kommunala pensionärsrådet går igenom föregående mötesprotokoll. 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2023-05-29 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 24 
Information om hemtjänstavgifter 
 
Sammanfattning 
Verksamhetsutvecklaren Johan Stigh informerar om en ny modell för hemtjänstavgift 
som kommer att införas från januari år 2024. 
Hemtjänstavgiften för en timma blir 310 kr och är baserat på snittpriser i 
grannkommuner med samma modell. Timmar över 7,6 timmar blir en maxtaxa på 2 359 
kr/månad. 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 25 
Information: Inför e-medborgarveckan 
 
Sammanfattning 
It-bibliotekarie Andreas Pettersson besöker kommunala pensionärsrådet för att  
informera om e-medborgarveckan, under denna vecka sker insatser över hela Sverige 
för att främja ökad användning av e-tjänster och ökad digital delaktighet för alla. 
I kulturhuset, Lilla Edet kommer det att vara filmvisning som visas av en rörelse som 
heter Digital idag och det kommer också finnas information från sociala medier, drop in 
samt telefonnummer till vilka ovana internetanvändare kan ringa och fråga. 
 
Den 13 oktober i Lilla salongen, kulturhuset kommer internetstiftelsen visa en film från 
kl.10:30 till 12:30 där man kan få mer information om vad som är riktigt, vad som är 
sant, när det gäller digitala medier. Internetstiftelsen – som för tredje året i rad 
arrangeras tillsammans med Tänk Säkert, Digidelnätverket och Sveriges fyra största 
seniorföreningar. Sändningen riktar sig främst till seniorer men är öppen för alla och 
kommer att fokusera på hur vi blir mer säkra och medvetna internetanvändare, ge en 
grundläggande förståelse för vad artificiell intelligens (AI) är och hur vi ska förhålla oss 
till dess utveckling 
 
Vid dagens sammanträde med kommunala pensionärsrådet förs diskussion för att kunna 
nå ut till fler personer för att öka den digitala delaktigheten. Till exempel att sätta upp 
information på anslagstavlor på särskilda boenden och träffpunkter samt att 
pensionärsföreningar såsom PRO och SPF kan sprida informationen vidare till sina 
medlemmar. 
 
Andreas Pettersson informerar också om seniorsport, där seniorer kan prova på ett antal 
olika sporter. Senior Sport School, länk nedan med mer information. 
https://lillaedet.se/nyheter/nyheter/2023-08-30-senior-sport-school---for-dig-60- 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 26 
Skriftlig information från verksamheten 
Dnr KS 2023/78 
 
Sammanfattning 
Verksamheten svarar på frågor från kommunala pensionärsrådet och 
pensionärsföreningarna.  
 
Lägesrapport från den digitala fixaren 
Den som innehar rollen som digital fixare, har varit sjukskriven på heltid och nu på 
deltid. Under hösten kommer därför en kollega, Johannes Westin, att ta hand om 
digitalfixandet. Den digitala fixaren kontaktas och bokas på samma sätt som tidigare. 
 
Lägesrapport byggnation av nytt trygghetsboende 
Svar från Bodil Sjans, Fastighetsutvecklingschef på AB EdetHus 
 
AB Edethus projekterar just nu för systemhandling av nytt trygghetsboende på 
Centralen 4 i Lilla Edet. Det kommer att vara 24 lägenheter för trygghetsboende. En tajt 
tidplan men som vi planerar nu är det färdigställande under Q3 2025. 
 
Systemhandling innebär enkelt förklarat att vi håller på att ta fram ritningar på huset. 
Arkitekten är i stort klar - nu håller vi på med alla andra discipliner och tillsammans 
med arkitekten få allt att fungera tillsammans. Tillexempel så ska ventilation få plats, 
rör ska dras och få plats, elcentraler, osv, utredningarna görs av marken och 
förhållandena, hur vi ska ha det på innergården – vi planerar var vi ska ansluta till 
fjärrvärme, hur rören i marken ska gå, hur vi ska ta hand om dagvattnet mm.  
 
Korrekt förklarat: 
Systemhandling - Systemhandlingarna arbetas fram och ritningar och system i huset 
planeras och byggs upp och utredningar görs. Systemhandlingarna (Utredningar och 
ritningar) ger en bild av den planerade byggnaden dess konstruktiva utformning, val av 
tekniska installationssystem. 
 
På kommunfullmäktige den 20 september förväntas det ges ett formellt ägardirektiv till 
AB EdetHus att bygga trygghetsboendet på Centralen 4.  
 
Kan brukare inom hemtjänsten själv välja om hemtjänsten ska köpa mat eller om 
kommunens upphandlade alternativ ska levereras? 
Svar från Nathalie Leinonen, Helena Nilsson och Malin Öst enhetschefer hemtjänsten 
 
Matdistribution beviljas enbart till personer som behöver specialkost då behovet av 
exempelvis timbalkost, gelékost inte kan tillgodoses på annat sätt genom färdiglagad 
mat från affären. 
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Har det skett någon förändring i tid som hemtjänstpersonalen lägger på att handla 
mat till brukarna? Får brukarna hjälp att handla mat på nätet om de vill? 
Svar från Nathalie Leinonen, Helena Nilsson och Malin Öst enhetschefer hemtjänsten 
 
Biståndsenheten beviljar schablontid för inköp och i de fall den enskilde behöver hjälp 
att skriva nota läggs den tiden på beslutet om inte den enskilde har dagliga insatser. I de 
fall den enskilde behöver hjälp att beställa mat via nätet beviljas den enskilde hjälp med 
detta, om behovet inte kan tillgodoses på annat sätt.  
 
 
Får vem som helst/anhöriga äta lunch/middag på de särskilda boendena? Måste man 
anmäla det i förväg i så fall? 
Svar från Camilla Karnsby, Catrine Andersson, Eva Schlosser, Säbo chefer via Camilla 
Karlsson Verksamhetschef Vård och omsorg/Funktionsstöd 

 
Det erbjuds gästlunch/middag på våra särskilda boende för upp till 4 gäster. Man 
behöver säga till om måltid önskas samma dag senast klockan 10. Vid livets slut finns 
särskild policy. 
Bifogar den rutin och prislista vi har. 
 
Vad har vi för styrdokument som reglerar aktiviteter för de boende på särskilda 
boenden?  
Svar från Camilla Karnsby, Catrine Andersson, Eva Schlosser, Säbo chefer via Camilla 
Karlsson Verksamhetschef Vård och omsorg/Funktionsstöd 

 
Det finns mål i våra verksamhetsplaner kring bland annat utevistelse utifrån resultat 
ifrån Öppna jämförelser. Vi har servicedeklarationen samt våra broschyrer och det som 
står på hemsidan. Det finns för varje individ en genomförandeplan och i den kan 
personen ha önskemål på olika aktiviteter. 
 
 
Hur ser planen ut för ersättare av nuvarande frivillig samordnare? 
Svar från Camilla Karnsby, Catrine Andersson, Eva Schlosser, Säbo chefer via Camilla 
Karlsson Verksamhetschef Vård och omsorg/Funktionsstöd 
 
Vi har en samordnare och volontärverksamhet, en ersättare för nuvarande samordnaren 
är på gång och börjar 1/10. Hennes namn är Jenny Henningstam Björnfoth, arbetar i dag 
i Kungälvs kommun. 
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Finns det någon mer detaljerad planering inför e-medborgarveckan?  
Svar från Andreas Pettersson, It-bibliotekarie 
 
Planering för e-medborgarveckan: 
Onsdag 4 oktober – Föreläsning med t.f. Generalsekreterare e-sportförbundet Chris 
Jonasson (e-sportförbundet blev nyligen en del av riksidrottsförbundet) 
 
Fredag 13 oktober 
Visa Internetstiftelsens livesändning  
Under Digitalidag kommer Internetstiftelsen att sända – Digitalidag med 
Internetstiftelsen – som för tredje året i rad arrangeras tillsammans med Tänk Säkert, 
Digidelnätverket och Sveriges fyra största seniorföreningar. Sändningen riktar sig 
främst till seniorer (men är öppen för alla) och kommer att fokusera på hur vi blir mer 
säkra och medvetna internetanvändare, ge en grundläggande förståelse för vad artificiell 
intelligens (AI) är och hur vi ska förhålla oss till dess utveckling. Flera experter, en 
lektor, en doktor och forskare delar med sig av det senaste från sina respektive områden 
och ger sina konkreta råd och metoder till er lyssnare.  
 
 
Ska KPR ingå i folkhälsorådet? 
Svar från Julia Färjhage, kommunalråd 
 
Det är ännu inte klart hur folkhälsoarbetet ska organiseras. Det finns ett beslut i 
nuvarande folkhälsoutskott att:  

1. Folkhälsoutskottet förordar att det inrättas ett folkhälsoråd enligt ovan vilket 
ersätter folkhälsoutskottet samt noterar att dialogen med regionen 
fortsättningsvis sker via regelbundna presidieträffar med DRNV. 

2. Folkhälsoutskottet föreslår kommunstyrelsen att uppdra åt förvaltningen att efter 
samråd med regionen ta fram förslag på arbetsordning till folkhälsorådet där 
syfte och arbetsformer för rådet regleras samt ta fram förslag på erforderliga 
revideringar i kommunstyrelsens reglemente med inriktningen att folkhälsorådet 
ska träda i kraft vid årsskiftet 2023/2024.  

 
Under hösten ska arbetsformer för folkhälsorådet alltså utarbetas. Förslaget är än så 
länge att folkhälsorådet ska bestå av kommunstyrelsens, bildningsnämndens, 
samhällsnämndens och socialnämndens presidium, respektive sektorchefer samt 
folkhälsoutvecklare som utgör sammankallande. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-08-31 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen.  
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§ 27 

Information  
 
Sammanfattning 
Mona Burås Dieng (S) och Andreas Freiholz (SD) informerar kommunala 
pensionärsrådet om studiebesök på återvinningscentraler i Vara kommun och Lekebergs 
kommun. 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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TJÄNSTESKRIVELSE 
 

Datum Dnr  
2023-10-24 KS 2023/400 
 
 

 
 
 

    
 
 
 
 
 
Sammanträdesdagar kommunala pensionärsrådet 2024 
 
Dnr KS 2023/400 
 
Sammanfattning 
Sektor kommunledning har tagit fram förslag på sammanträdestider för kommunala 
pensionärsrådet 2024.  
 
Kommunala pensionärsrådet måndagar kl: 13:00 - 15:00             
18 mars 
20 maj 
9 september 
11 november 

 
 
Beredning måndagar kl: 13:00 – 14:00 
4 mars 
6 maj 
26 augusti 
28 oktober 

 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-10-24 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunala pensionärsrådet fastställer ovanstående mötestillfällen för kommunala 
pensionärsrådet. 
 
 
Birgitta Andersson 
Nämndsamordnare 
emma.zetterstrom@lillaedet.se 
 
 
Beslut expedieras till 
Ledamöter och ersättare  
Birgitta Andersson, nämndsamordnare  
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Sammanträdesdagar 2024 kommunala pensionärsrådet KPR 

Utskick av 
kallelse 

Förberedande inför KPR 
kl. 13:00  

Utskick av 
kallelse 

KPR 
kl. 13:00 (Östra Roten) 

26 februari 4 mars 
Konf.rum Västra Roten 

11/3 18 mars 
 

 

29 april 6 maj 
 

Konf.rum Elffröken 

       13/5 20 maj 
 
 

19 augusti 26 augusti 
Konf.rum Elffröken 

2/9 9 september 
 
 

21 oktober 28 oktober 
Konf.rum Västra Roten 

2/11 11 november 
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TJÄNSTESKRIVELSE 
 

Datum Dnr  
2023-11-06 KS 2023/78 
 
 

 
 
 

    
 
 
 
 
Skriftlig information från verksamheten 
 
Dnr KS 2023/78 
 
Sammanfattning 
Verksamheten svarar på frågor från kommunala pensionärsrådet och 
pensionärsföreningarna.  
 
 
Kommer det finnas lokaler för träffpunktsverksamhet i det nya seniorboendet 
Centralen 4? 
Svar från Bodil Sjans, Fastighetsutvecklingschef på AB EdetHus 
Ja, det kommer att vara en lokal knuten till trygghetsboendet. Just nu utreder vi om den 
skall vara i huset för centralen 4, alternativt i markplan på vår fastighet precis intill.   
 
 
Finns det planer på bostäder för äldre i Lödöse? 
Svar från Julia Färjhage, kommunalråd: 
Vi har noterat intresset för och behovet av bostäder för äldre i Lödöse och undersöker 
möjliga platser för ändamålet i Lödöse. En möjlig plats som diskuteras är vid 
Tingbergsskolan i samband med att det byggs ny F-6 skola i Lödöse. Det krävs dock 
ytterligare utredningar innan slutgiltigt beslut om detta kan fattas. Tidplanen för när den 
nya skolan ska stå klar är i dagsläget osäker, men troligen runt 2028. En annan möjlig 
plats som kan bli aktuell på sikt är där Klosterängs förskola idag är belägen, med 
fördelen att bostäderna har närhet till Solängs särskilda boende. Även denna placering 
hör samman med framtida byggnation av ny F-6 skola och den omlokalisering av 
förskolorna som hör ihop med det.  
 
 
Hur kommer det bli med filmvisning på Kulturhuset Eden i framtiden? 
Svar från Marit Foss Fredriksson, kulturchef/Fritidschef: 
Kommunen har tidigare haft avtal med föreningen Folket Hus angående biovisning i 
Kulturhuset Eden. Avtalet har inneburit att Folkets Hus har ansvarat för all biovisning i 
Kulturhuset. I och med att Folkets Hus har gått i konkurs så upphör avtalet.  
Processen med att hitta en ny aktör som kan ansvara för biovisning i Kulturhuset, har 
påbörjats. I nuläget finns inget avtal med en ny aktör men vi arbetar för att det ska lösa 
sig så fort som möjligt. 
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Frågor som kommit upp gällande bistånd är om man inom hemtjänsten kan byta tid 
för städning mot att gå ut på promenad eller något annat? 
Svar från Lotte Mossudd sektorchef:  
Man kan INTE inom hemtjänsten byta tid man beviljats för en insats till en annan 
insats. 
 
 
Går det att få hjälp med till exempel rulla håret och sådant som inte står i 
biståndsbeslutet? 
Svar från Lotte Mossudd sektorchef:  
Man kan INTE få hjälp med insats som inte står i biståndsbeslutet. 
Man kan söka om vilken insats som helst enligt socialtjänstlagen. Det som beviljas är 
för att uppnå skälig levnadsnivå. Om t.ex. rulla håret är skälig levnadsnivå är inte 
tydligt. Just nu har vi vad jag vet ingen sådan insats. Om någon skulle söka är det oklart 
i dagsläget om det skulle beviljas eller inte.  
 
Det finns en dom i dåvarande länsrätten 2004 (som överklagades till kammarrätten men 
som kammarrätten inte ändrade). I den står bl.a ”Länsrätten delade länsstyrelsens 
uppfattning att det i insatsen duschning ingår ytterligare moment för att anse att den 
personliga omvårdnaden är tillgodosedd. Det är enligt länsrätten rimligt att det i 
begreppet personlig omvårdnad ingår hårvård av enklare beskaffenhet som den enskilde 
tidigare klarat på egen hand.” 
 
 
Trygghetslarmen – larmar de om personen faller?  
Svar från Lotte Mossudd sektorchef:  
Trygghetslarmen vi använder idag larmar INTE automatiskt om personen faller.  
 
 
Finns det GPS på trygghetslarm? 
 Svar från Lotte Mossudd sektorchef:  
Det finns INTE GPS i de trygghetslarm vi använder idag. 
 
 
Hur ser nuläget ut för möjligheten att ta hem färdigbehandlade från sjukhus? 
Svar från Camilla Karlsson, verksamhetschef vård och omsorg: 
Det flyter på bra för tillfället och har gjort näst intill hela året. Vi hade en kortare period 
i våras när vi hade lite fullt och svårt att få hem alla i tid vilket innebar några få 
betaldagar för oss. Under hösten har vi dessutom hjälp kommuner till att få köpt plats av 
oss så de inte haft kvar patienter på sjukhuset.  
 
 
Vad finns det för rutiner för att undvika oseriösa aktörer inom omsorgen (LSS, 
personlig assistans) 
Svar från Camilla Karlsson, verksamhetschef vård och omsorg: 

- Vid utbetalning av assistanskostnader krävs alltid underlag in som visar på 
utförd assistans samt eventuella andra kostnader såsom ex sjuklönekostnader. 

- Underlagen granskas av administratör samt kontrolleras och attesteras av chef 
innan utbetalning sker 

- Vid bristfälliga underlag eller felaktiga underlag kontaktas assistansanordnare 
eller brukare (om brukare är egen arbetsgivare för sina assistenter). Ingen 
ersättning betalas ut innan korrekta underlag finns. 
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- Vid bedömning av behov av personlig assistans krävs alltid underlag in i form 
av exempelvis läkarintyg, kontakter med andra instanser (efter samtycke från 
brukare) så som ex personal inom skola, DV, kortis etc. 

 
 
Finns det bredband på alla särskilda boenden? 
Svar från Camilla Karlsson, verksamhetschef vård och omsorg: 
Det Wi-Fi vi har är Soltaks. Våra hyresgäster använder detta (enligt tidigare svar ifrån 
Soltak så ska det inte användas för privat bruk) men i dagsläget (eftersom det inte finns 
klara besked om detta) får de som önskar ett lösenord till inlogg på soltak guest. 
 
 
Hur ser det ut med tillgängligheten för träffpunkten på Soläng? (enligt uppgift 
saknas det ramp och räcke)  
Svar från Camilla Karlsson, verksamhetschef vård och omsorg: 
(enligt uppgift saknas det ramp och räcke)  
Det saknas räcke och ramp vid den ingången, men man har alternativ att gå in via 
huvudingången, vilket vi kom överens om då Träffpunkten öppnades. 
 
 
Övrig synpunkt från pensionärerna, personalen på Soläng använder 
besöksparkeringarna vilket gör det svårt att få plats 
Svar från Camilla Karlsson, verksamhetschef vård och omsorg: 
Det har varit lite bekymmer med parkering nu när man har borr och grävningsarbete.  
Vi tittar på detta. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-11-06 
 
Förslag till beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen.  
 
 
Birgitta Andersson 
Nämndsamordnare 
Birgitta.andersson@lillaedet.se 
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